

協康會 康苗幼兒園

服務簡介

協康會成立於 1963 年，一直致力為有不同能力的兒童、青年及其家人提供適切的服務，協助他們盡展所能，建立積極人生。本會透過逾四十個服務單位，為由初生至高中階段、在學習和發展上有困難的兒童及青年提供專業評估、輔導及訓練，其中包括早期教育及訓練中心、特殊幼兒中心、綜合服務中心、青蔥計劃及康苗幼兒園。

為推廣融合教育，協康會於 1999 年更開辦了設有兼收學位的首間幼兒中心 - 康苗幼兒中心，讓傷健兒童有機會一同學習和成長。

1. 服務宗旨及目標

- 康苗幼兒園旨在為幼兒提供悉心的照料，理想的學習環境，以及優質的學前教育，使他們能在人生的學習過程中，踏出成功的第一步，並能奠下良好的基礎，健康快樂地成長。
- 為二至六歲幼兒提供全日制優質幼兒教育。發掘幼兒的潛能，使幼兒在德、智、體、群、美各方面得到均衡的發展。

2. 服務對象

- 二至六歲兒童(入學前必須通過註冊醫生檢驗及證明適合入讀者)

3. 課程特色

- 由兩歲至六歲共分四級制。以單元為主題配合節令，推行綜合教學，共分十二個月進行。配合兩文三語，設駐校社工、外籍英語會話老師及普通話老師。
- 本校會遵照《幼稚園教育課程指引》(2017)規劃課程，不會要求幼兒班兒童執筆寫字，亦不會要求兒童做機械式的抄寫或操練式的計算練習。
- 以全英語進行英語教學活動。提供活動教學，分小組形式進行。按主題需要配以活動，如：外出參觀、計劃活動、科學實驗、慶祝活動、全語文教學活動。

4. 家校協作

- 兒童的成長，全賴家長的悉心照顧與支持，是以協康會一直致力推動家長全面參與兒童的學習，並鼓勵家長間的互相扶持。為有效向政府反映家長們的意見，從而進一步改善服務，家長代表與協康會於千禧年開始努力籌組成立家長會。至 2001 年底，在當時的社會福利署署長林鄭月娥太平紳士的見證下，「同心家長會」宣告成立。
- 康苗幼兒園透過親子旅行、家長小組、家長講座、個別接見家長會、家長聯誼、家訪和面談，與家長作緊密的溝通；亦提供多種途徑讓家長瞭解兒童的活動及課程，如單元學習報告、兒童學習歷程檔案、兒童學習報告等。

5. 師資

- 持有幼兒教育學位或文憑等專業資格、特殊教育學位或證書資格、急救證書。

6. 健康膳食

- 為幼兒設計均衡營養食譜。
- 學校每天為兒童提供營養均衡的膳食和餐點，包括早餐、午餐、水果、下午茶點及飲品等。

7. 服務範圍

- 一般幼兒學校服務
- 暫託服務
- 幼稚園暨幼兒中心兼收計劃

8. 服務時間

- 星期一至五 上午 8 時至下午 6 時
- 星期六 上午 8 時至下午 1 時
- 星期日及公眾假期休息，每年農曆新年及暑假約共 20 日假期，幼兒園會在手冊行事曆預早通知。

9. 收費-按教育局核准收費(2018-2019)

- 每月學費連膳食港幣 4866 元(N1 班學生)
- 每月學費連膳食港幣 1741 元(2018 年 9 月至 2019 年 8 月 K1-K3 班持有 幼稚園入學註冊証學生)
- 有需要的家庭可向學生資助處申請幼稚園及幼兒中心學費減免計劃

Heep Hong Society Healthy Kids Nursery School

Since 1963, Heep Hong Society has been providing professional training and education to children to child and youth of different abilities and their families, with the mission of helping them develop their potential and lead a fulfilling life.

Heep Hong Society is committed to providing professional care, education, training and family support services to children from birth to studying in senior secondary schools who have developmental and learning problems. We have over 40 service units, including Early Education and Training Centres (EETCs), Special Child Care Centres (SCCCs), Mixed-mode Centres, Supportive Learning Project (SLP) and Healthy Kids Nursery School. To promote integrated education, Heep Hong started to operate an ordinary child care centre with an integrated programme for children with mild disability in 1999.

1. Mission

- Healthy Kids Nursery School is a child care centre cum kindergarten providing a healthy and happy environment for children with normal intelligence to learn and grow, and to lay a solid foundation for their later learning.
- We offer full-time quality early childhood education for children aged 2 to 6 years old. We seek to exploit children's potentials and empower them to attain balanced development in moral, intellectual, physical, social and aesthetic aspects.

2. Target Service Recipients

- Children aged two to six (Medical certificate certifying child fit for schooling issued by registered doctor should be obtained before start of school).

3. Curriculum

- Our curriculum is divided into four levels of programs for children aged 2 to 6 years old. Through seasonal unit themes, we teach an integrated curriculum that consists of twelve monthly programs. Following the Bi-lingualism Policy, we have social workers, native English teachers and Mandarin teachers in residence.
- We will follow the "Kindergarten Education Curriculum Guide" (2017) to plan curriculum. Children of nursery classes will not be asked to write, and there will not be mechanical copying exercises and drills on calculation.
- We adopt an English immersion approach for English teaching. We introduce an activity-based teaching method in which children are grouped to take part in various activities. Based on subject needs, we organize activities including outdoor visits, planned activities, scientific experiments, celebrations and whole-language teaching.

4. Home-School Cooperation

- Parents' care and support plays a key role in the healthy growth of children with special needs. In bringing up their children, these parents are under greater stress than parents of normal children. In view of this, Heep Hong Society is committed to serving the needs of parents. Since early 90s, various service units, such as Parents Resource Centres, Parents Association and Fathers' Club have been set up to provide a wide range of services and support to parents of our children.
- We develop intimate interactions between parents through parent-child school picnic, parenting groups, parental seminars, interviews with individual parents, home visits and so on. Parents have in-depth understanding toward children through learning report and portfolio.

5. Professionals

- We employ teachers who have been professionally trained for pre-school services.

6. Health Meal

- The meals are specifically designed to ensure balanced nutrition.
- We provide children with nutritious breakfast, lunch, tea and fruit every day.

7. Scope of Service

- Early Childhood Education Service
- Occasional Child Care Service
- Integrated Program for mentally and physically challenged children

8. Service Hours

- Monday – Friday 8:00am – 6:00pm
- Saturday 8:00am – 1:00pm
- Close for Sunday and public holidays. School holidays: 20 days.

9. School Fee-Authorized by EDB (2018-2019):

- \$4866/month (Pre-Nursery Class)
- \$1741/month (Children who have Registration Certificate for Kindergarten Admission from Sep 2018 to Aug 2019)
- Parents can apply for Kindergarten and Child Care Centre Fee Remission Scheme of Student Finance Office.